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A munkacsoport ülését Szemereyné Pataki Klaudia alpolgármester asszony 
vezette. 

A munkacsoport ülését Öveges László Főépítész úr nyitotta meg. A megbeszélés 
célja: 

„Kecskemét Megyei Jogú Város Településfejlesztési Koncepciójának és Integrált 
Településfejlesztési Stratégiájának teljes körű felülvizsgálata, átdolgozása” című, 
DAOP-5.1.1/B-13-2013-0004 azonosító számú projekt keretében, a 
településfejlesztési koncepció készítéséhez szükséges tervezési alapok tisztázása, 
az alapelvek rögzítése, a város jövőképének megalapozása, a fejlesztési célok 
átbeszélése, illetve a munkacsoport tájékoztatása az elmúlt időszakban elvégzett 
munkáról. 

 

Szemereyné Pataki Klaudia 

Alpolgármester asszony tájékoztatott az elmúlt hetek eseményeiről, többek között 
arról, hogy a projekt keretében minden munkacsoportban elindult a külső és belső 
kommunikáció. Stratégiai célként fogalmazódott meg minden munkacsoportban, 
hogy a projekt végére minden – Kecskemét jövőjét hosszútávon meghatározó és 
támogatható – fejlesztési elképzelés és igény koherens módon kerüljön be a tervek 
közé. 

Megtörténtek az első munkacsoporti ülések és lezajlottak a városrészi fórumok, 
jelentős lakossági érdeklődés mellett. A szeptember elején megtartott fórumokon 
mind a döntéshozók, mind pedig a tervezők felhívták a lakosság figyelmét a 
Településfejlesztési Koncepció és Integrált Településfejlesztési Stratégia 
felülvizsgálatának és elkészítésének fontosságára, illetve kérték őket a tervezési 
folyamatban történő aktív részvételre. 

A munkacsoporti üléseken keresztül bevonásra kerültek a térségi és helyi gazdasági 
szereplők, szakmai- és civil szervezetek, akik megtették első javaslataikat, továbbá 
adatokat és információkat szolgáltattak a tervezők felé.  

Az eddig elindított és a jövőben megvalósításra kerülő rendezvények, események 
lehetőséget kívánnak biztosítani minden, a 
város és tágabb térségének jövőjéért tenni 
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akaró és tudó lakójának, szervezetének és vállalkozásának, hogy tevékenyen részt 
vehessenek a megyeszékhely következő tíz évét meghatározó tervezési-fejlesztési 
folyamat alakításában. 

Az alpolgármester asszony fontosnak tartja, hogy a meglévő városi stratégiai 
dokumentumokat minden résztvevő megismerhesse. Éppen ezért a város stratégiai 
dokumentumai (hatályos IVS, Gazdasági Program, Környezetvédelmi Program, 
stb.) felkerültek a város honlapjára (http://www.kecskemet.hu/its). Ezek a 
dokumentumok jelentős segítséget tudnak nyújtani a város gazdasági, társadalmi 
és környezeti folyamatainak jobb megértésében, a problémák rendszerezésében, a 
város előtt álló feladatok komplex áttekintésében. 

A tisztviselő a rövid tájékoztatás után rátért a munkacsoport aktuális feladatára, a 
településfejlesztési koncepció elkészítéséhez szükséges tervezési keretek 
meghatározására, illetve a tervező által felvázolásra kerülő szempontok 
véleményezésére. Jelenleg van egy dinamikusan változó város, amelynek 
folyamatos kihívásoknak kell megfelelnie. Emellett vannak megfogalmazott európai 
uniós és hazai elvárások a városfejlesztéssel szemben, melyeket figyelembe kell 
vennünk. Adva van továbbá egy folyamatosan változó globális gazdasági környezet, 
amely jelentős hatással van a helyi gazdaságra és társadalomra, továbbá az 
ellátási, szolgáltatási környezetre. Kecskemétnek vannak adottságai és lehetőségei, 
amivel az elkövetkező hét évben a lehető leghatékonyabban kell majd élnie. Ennek 
érdekében megfelelő alapokon nyugvó tervezési-fejlesztési dokumentumokra lesz 
szüksége a városnak, melynek kereteit, tervezési alapelveit most kell 
meghatároznunk. 

A bevezető után az alpolgármester asszony felkérte a tervező képviseletében 
megjelent Kanalas Imre urat, hogy tartsa meg prezentációját. 

 

Kanalas Imre köszöntötte a munkacsoporti ülés résztvevőit. Mielőtt elkezdené 
előadását tájékoztatni szeretné a munkacsoport résztvevőit néhány információról. 
Elkészült az az FTP szerver, amire a későbbiekben fel lehet tölteni azokat az 
észrevételeket, javaslatokat, amiket a munkacsoport tagok láthatnak. Felhívta a 
figyelmet arra, hogy az elmúlt napokban mindenki megkapta a névre szóló 
azonosítóját és jelszavát, ami szükséges az FTP szerver használatához. 

Megköszönte az eddig elküldött dokumentumokat, információkat, véleményeket, 
melyek nagyban hozzájárulnak a tervezők munkájának segítéséhez.  

 

Megemlítette, hogy 2013. szeptember 19-én 
lesz a mentori látogatás, ahol be kell majd 



EMLÉKEZTETŐ 

 

számolni az eddig elvégzett munkáról, a városfejlesztési elképzeléseiről. Be kell 
majd mutatni a város tervezett akcióterületeit és programjait. A mentorok 
találkoznak a város vezetőivel, a főépítésszel és a tervezőkkel is. Várhatóan új 
információkat is kap a város, amely segítheti a további tervezést.  

Fontosnak tartja megemlíteni, hogy megérkezett a Belügyminisztériumból az az 
útmutató, ami a Megyei Jogú Városok számára ad segítséget az ITS 
felülvizsgálatához, elkészítéséhez. 

A tervezési alapelveket, kereteket, a város tervezett jövőképét, általános és 
tematikus céljait, továbbá a tervezéshez tisztázandó kérdéseket és városi 
problémákat bemutató prezentációt követően a tervező azt a javaslatot tette, hogy 
a stratégiai és koordinációs munkacsoport az ágazati üléseket követően jöjjön 
össze, hiszen így tudja átlátni és értékelni a beérkezett javaslatokat, véleményeket. 

 

Szemereyné Pataki Klaudia 

Az elhangzottakhoz hozzátette, hogy az elmúlt ülésen polgármester úr jelezte, hogy 
lesz egy egyeztetés Dr. Cséfalvay Zoltán parlamenti és gazdaságstratégiáért felelős 
államtitkár úrral, és ennek az eredményéről tájékoztatja a munkacsoportot.  

A Megyei Jogú Városok részére, a 2014-2020 időszakra, kb. 10 milliárd forintos 
nagyságrendet definiáltak, amire a Megyei Jogú Városok saját maguk készítik el a 
fejlesztéseiket. Azt is jelezte az államtitkár úr, hogy nem csak ez az egy forrás lesz 
ebben az időszakban, hanem a többi operatív programban is lesznek olyan 
fejezetek, amire kizárólag csak a Megyei Jogú Városok tudnak majd pályázni, vagy 
azok önkormányzati cégei. 

Ilyen pl GINOP-on belül az innovációs és kutatásfejlesztési irány, ahol kb. 430 
milliárd Ft az az összeg, ami a Megyei Jogú Városok számára elérhető lesz. 
Természetesen azok a városok tudnak érvényesülni, akiknek dinamikusan fejlődő 
egyeteme, kutató központja illetve főiskolája van. Államtitkár úr elindított egy 12 
állomásos roadshow-t, ami felhívja a figyelmet a kutatás-fejlesztés és innováció 
fontosságára. Ez a tájékoztató sorozat a Debreceni Egyetem, Szegedi Egyetem, 
Pécsi Tudományi Egyetem mellett, eljön a Kecskeméti Főiskolára is.  

A Megyei Jogú Városok részére, óvoda, bölcsődefejlesztésre is rendelkezésre fog 
állni a TOP forrásaiból kb. 20-30 milliárd Ft, valamint kifejezetten iskolafejlesztésre, 
további kb. 50 milliárd Ft. 

Környezeti és Energiahatékonysági Operatív Program keretében a klímaváltozási 
programhoz kötődően, kiemelt prioritásként 
nevesítésre került a Duna-Tisza csatorna 
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(komplex vízgazdálkodási rendszer) kialakítása (kb. 430 milliárd Ft). Ezzel a 
beruházási lehetőséggel a városnak külön is foglalkoznia kell. Ezen a programon 
belül került megjelenítésre a vízi közműszolgáltatás fejlesztése, melyre kb. 330 
milliárd Ft áll majd rendelkezésre a Megyei Jogú Városok körének. 

Hozzátette, a város több futó közlekedésfejlesztési projektje – a megvalósítás 
tekintetében – áthúzódik a következő ciklusra.  

A nagy kiemelt turisztikai projekteket alapvetően nem támogatja az Európai Unió 
(maximum 25 millió Euró áll majd rendelkezésre). A turisztikai források jelentős 
részét a minőségi szolgáltatásfejlesztésre lehet majd fordítani.  

A kultúrával kapcsolatosan az hangzott el a találkozón, hogy elsősorban csak 
tematikus célok és a kulturális örökségvédelem, illetve a természetvédelemmel 
kapcsolatos célok kerülnek támogatásra, nagyon csekély összeggel. 

Sport ügyét úgy szerepelteti a program a célok között, mint a fizikai aktivitás 
területét. Ezek a keretek hangzottak el a Dr. Cséfalvay Zoltán államtitkár úrral 
folytatott beszélgetés során. Ezek az információk segíthetik a tovább 
gondolkodásunkat. A rövid tájékoztatót követően az alpolgármester asszony 
visszaadta a szót Kanalas Imrének. 

 

Kanalas Imre 

Megköszönte a beszámolót, és hozzátette, amikor a tervezőnek el kell döntenie, 
melyek lesznek azok a programok, amik bekerülnek az ITS-be, akkor rendkívül 
nagy segítséget jelentenek az elhangzott információk. 

A Kecskeméti Városfejlesztő Kft. Stratégiai és Városfejlesztési csoportvezetője 
prezentációjában bemutatta többek között: 

- Tervezési háttérfeltételeket, elveket; 

- A város tervezett jövőképének formálódó kereteit; 

- Az lehetséges átfogó és tematikus célokat; 

- Tervezési alapokat, s a város fejlődését leginkább meghatározó kérdéseket, 
kihívásokat, trendeket; 

- Az Európa 2020 Stratégia célkitűzéseihez kapcsolódó nemzeti vállalásokat; 

- Kecskemét MJV. Szerkezeti Tervét, s az azokhoz kapcsolódó kérdéseket; 

- A TRT alapján potenciálisan rendelkezésre álló telkek számát és 
elhelyezkedését Kecskeméten; 
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- Kecskemét Megyei Jogú Város lehetséges fejlesztési elképzeléseit a 2014-
2020-as uniós programozási időszakra. 

Azzal a kéréssel fordult a jelenlévőkhöz, hogy a Kecskemét Megyei Jogú Város 
2014-2020-as időszakra tervezett fejlesztési elképzeléseit tartalmazó 
dokumentumot tanulmányozzák át és véleményezzék. 

 

Öveges László 

Kanalas Imrének prezentációjához kapcsolódóan megjegyezte, fontosnak tartja ezt 
a gondolkodási rendszert, nevezetesen, hogy az egyes fejlesztési elképzelések, 
milyen típusú forrásokhoz kapcsolhatók. Ezeket figyelembe véve tudjuk 
rendszerezni a partnerektől kapott anyagokat, program elképzeléseket. Ezekből 
láthatjuk majd, hogy melyek lesznek önálló programok, projektek, s melyek fogják, 
képezik majd részét egy-egy ITB elképzelésnek. Láthatjuk majd a 
projektelképzelések területi elhelyezkedését, vagy a helyi közösségek célterületeit, 
de képet alkothatunk a különböző ágazatok, tevékenységi területek igényeiről is, 
így lassan kibontakozhat előttünk a város ITS-ének programrendszere. 

Hozzátette, a rendezési terv, a területi folyamatokat irányító tervezési eszköz, ami 
meg fogja határozni, hogy a tervezett beruházásokat hol, s milyen feltételek mellett 
tudjuk megvalósítani. Az ITS-ben már konkrétan megjelennek a beavatkozási 
területek, a projekt elképzelések, a lehetséges partnerek és források. 

Úgy kell fókuszálni az ITS-ben, hogy olyan csomagokat és programokat tudjunk 
megfogalmazni, amelyek megfelelnek az uniós elvárásoknak, s finanszírozhatók a 
különböző fejlesztési alapokból. 

Valószínűnek tartja, hogy Kecskemét lakosságszáma 130.000 főnél nem lesz 
nagyobb az elkövetkezendő évtizedben. Bár Kecskemét vonzáskörzete nagy, s 
környezetéhez képest jobb megélhetést tud biztosítani, ez önmagában azonban 
nem tudja látványosan növelni a beköltözést. Az elmúlt évtized statisztikai adatait 
vizsgálva láthattuk, hogy a beköltözések számát a meghatározó ipari beruházások, 
vagy nagyfoglalkoztatók megjelenése tudja csak látványosan növelni. Újabb 
beruházók megjelenésével, vagy a meglévő vállalkozások meghatározó fejlesztései 
esetében képes lenne Kecskemét a már eddig kijelölt lakóterületein a szükséges 
lakásszámot biztosítani. Csak a Homokbánya területén akár 8-10.000 fő 
elhelyezésére van lehetőség, viszonylag kényelmesen. Potenciális fejlesztési 
lehetőséget kínál továbbá a „Nyugati Városkapunak” elnevezett terület is, amely 
magában foglalja a főiskolát és környékét, a Szilvási területet, a Rudolf laktanyát és 
a KÉSZ Kft jelenlegi iparterületét, amely a 
jövőben funkcióváltáson mehet keresztül. 
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Úgy látja, megvannak a városnak azok a rendezési célterületei, amelyek lehetővé 
teszik a városba újonnan érkezők, s letelepedni kívánók befogadását. Ilyen terület 
lehet a már említetteken kívül a Széchenyiváros, ahol a „Királyok körútja” (külső 
körút) nyomvonala mentén van lehetőség további fejlesztésre, de a szatellit 
településrészek (pl. Hetényegyháza, Kadafalva, Katonatelep, Méntelek) is jelentős 
lakóterületi fejlesztési potenciált képeznek. 

Rendkívül lényegesnek tartja, hogy a város még mindig alkalmas az ipari, 
logisztikai, illetve szolgáltató létesítmények fogadására. A rendezési terv megenged 
bizonyos látens lakóterületi hasznosítást a gazdasági területeink közelében, de nem 
túl szerencsés ennek a területi keveredése. El kell dönteni a városnak, melyik 
irányba induljon, hiszen a gazdaság fejlődését helyezik előtérbe a tervezett 
magyarországi operatív programok. A gazdasági fejlesztés azonban újabb 
iparterületeket igényel, melyek azonban még mindig jelentős kiterjedésben állnak 
rendelkezésre Kecskeméten.  

A Főépítész kiemelte a Nyíri erdő ökológiai jelentőségét és lakossági 
használhatóságát. Úgy célszerű Kecskemétnek fejlődnie, hogy megőrizze, 
megtartsa azt a karakterét, ami miatt itt jó élni. Figyelni kell arra, hogy Kecskemét 
jellegében megmaradjon igazi alföldi városnak. 

Kiemelte, hogy használjuk a város meglévő adottságait, mint amilyen az autópálya, 
a déli- és az – építés alatt lévő – északi elkerülő, s az utak menti fejlesztési 
területek, továbbá a korábban már kialakult ipari- és lakóterületek, támogassuk és 
irányítsuk ezek fejlődését, illetve spontán fejlesztési, megújulási folyamatait. 

El kell döntenie a városnak, hogy építésre kijelölt, vagy megújításra várakozó 
lakóterületein milyen típusú lakásokat akar építeni. Hiszen a Daimler beruházása 
rávilágított, van egy olyan társadalmi réteg, amely új lakhatási igényeket vár el a 
várostól. Megjelent egy erőteljesebb elvárás a modern, minden igényt kielégítő 
bérlakások iránt, amely segíti a mobilitást („ott élek ahol dolgozom”) és a 
természetes fluktuációt. Ez az új társadalmi igény lehetővé teszi a minőségi 
bérlakás program elindítását, ehhez természetesen rendelkezik a város a 
lehetséges beépítési területtel. 

 

Borbélyné Balogh Katalin 

Technikai kéréssel fordult a résztvevőkhöz. A pályázat keretében a 
Településfejlesztési Koncepció készítéséről szóló általános tájékoztató az, amit 
legelőszőr el kell indítani, egy államigazgatási, partnerségi egyeztetési folyamat 
részeként (ezt kormányrendelet írja elő). Az 
előzetes tájékoztató dokumentumot, a 
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tervezett ütemezés szerint október végére kell elküldenie a városnak a 
jogszabályban előírt államigazgatási szervezeteknek, illetve területi és szakmai 
partnereknek. Ebben a dokumentumban tervezési alapelvek, jövőkép 
meghatározás, általános és tematikus célok, fejlesztési irányok kerülnek 
meghatározásra. Ahhoz hogy ezek kellő alapossággal el tudjanak készülni, szükség 
van a munkacsoporti tagok javaslataira, véleményeire is. Éppen ezért a következő 
munkacsoporti ülés időpontját a leadáshoz kell illesztenünk.  

A csoportvezető javasolta az október 9-15 –e közötti időszakot. A kormányrendelet 
szerint az államigazgatási szervezeteknek, partnereknek 21 napjuk van a 
véleményezésre, ezt követően a visszaérkezett vélemények beépülnek a 
dokumentumba. November 20-a körül kerülne sor az újabb munkacsoporti ülésre, 
amely javaslatot tesz a tervezési alapok végleges változatra, majd elkezdődhet a 
döntéshozói egyeztetési folyamat a bizottsági ülésekkel. Ezután kerülhet a 
Közgyűlés elé a Területfejlesztési Koncepció tervezési alapjait tartalmazó 
dokumentum.  

 

Kanalas Imre 

Felhívta a munkacsoporti tagok figyelmét arra, hogy nagyon rövid idő áll 
rendelkezésre, a jövőkép, és a tervezési keretek megfogalmazására, tervezési 
alapok tisztázására, ezért kért minden képviselőt, hogy szervezeteik minél 
gyorsabban tegyék meg javaslataikat. 

Öveges László 

Szerencsésnek tartja, hogy az előző munkacsoportülés óta folyamatosan érkeznek, 
konkrét programok, javaslatok. Most már körvonalazódik, hogy Kecskemét 
tervezett programjaiban, hol találhatóak közös stratégiai pontok, melyek mentén a 
város folytathatja elképzelt fejlesztéseit. 

 

Szemereyné Pataki Klaudia 

Az alpolgármester asszony hozzászólásában kiemelte, ebben a költségvetési 
ciklusban a zöldmezős beruházásokat támogatta az Európai Unió, ezért eddig a 
város külsőbb részein található beépítetlen, alapvetően mezőgazdasági területek 
felé fordult a befektetők figyelme. Közben a barnamezős iparterületeink 
leértékelődtek, funkciókat vesztettek. Ezzel egy időben egy másik folyamat is 
megfigyelhetővé vált, az alulhasznosított gazdasági területeket (pl. keleti ipartelep) 
egyre inkább körbefonta a város, térben 
közeledtek egymáshoz a lakó- és 
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iparterületek. Ezek a területek frekventált, jó adottságokkal rendelkező helyeken 
találhatók, de valamiért nem tudjuk megmozdítani ezeket. A városnak át kell 
értékelni, hogy milyen módón tudja segíteni ezeket a területeket, milyen eszközök 
állnak a rendelkezésére. El kell dönteni továbbá, hogy milyen funkciókat engedünk 
be a városnak e részeire. 

 

Nagypál Sándor 

Csatlakozott az elindított gondolathoz, az alulhasznosított területeket fel kell tárni, s 
megvizsgálni a fejlesztési lehetőségeket. A terület adottságaihoz leginkább 
illeszkedő funkciókat kell irányítani az érintett városrészbe Az ITS-ben ezeket a 
területeket úgy kell szerepeltetni, mint potenciálisan figyelembe veendő gazdasági, 
szolgáltató és kereskedelmi övezet. A területet meg kell tölteni azzal a tartalommal, 
amely vonzóvá teheti a cégek számára, ez pedig egy intenzív fejlesztést kíván. 

 

Öveges László 

Úgy gondolja, a városnak együtt kellene működnie az alulhasznosított területek 
tulajdonosaival. Az önkormányzat az infrastruktúra kiépítésével, a szabályozás 
eszközeivel vagy éppen a közlekedés szervezésével tudja elősegíteni az érintett 
területek megújulását, a tulajdonosoknak pedig vonzó árakkal kell az adott 
iparterületre csábítaniuk a befektetőket. A városnak meg kell hoznia azokat a 
döntéseket, melyekkel irányíthatjuk a befektetéseket, ezen keresztül pedig 
elősegíthetjük egyes elmaradottabb városrészek fejlődését. 

 

Nagy Attila 

Véleménye szerint a város a termőterületeit meg kell óvni, vigyázni kell arra, hogy 
Kecskemét mezővárosi jellegét meg tudja őrizni. A főiskola megfelelő szakmai 
hátteret tudna biztosítani a mezőgazdaság fejlesztéséhez, olyan növényfajták 
nemesítését kezdhetné el, alkalmazását javasolhatja, ami leginkább megfelel a 
térség adottságainak, a termőföld minőségének, vagy éppen a klímaváltozásból 
eredő új kihívásoknak. Kiemelte, hogy az agrárgazdaság kapjon nagyobb 
hangsúlyt, biztosítsunk nagyobb marketingtevékenységet, lobbizzunk, hiszen a 
terület adottságai és hagyományai akár egy kutató bázis kialakítására is 
tökéletesen alkalmasak lehetnének.  

Jó gondolatnak tartja, hogy ha kiépül az északi elkerülő út, akkor az 5-ös út 
csomópontja környékén összpontosuljanak a 
logisztikai tevékenységek. 
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Szemereyné Pataki Klaudia 

Úgy gondolja, inkább a Lajosmizsei csomópont lesz az e terület, amit a cégek 
előtérbe helyeznek, hiszen hosszútávon logisztikai szempontból az még kedvezőbb 
adottságokkal rendelkezhet.  

 

Öveges László 

Fontosnak tartja, hogy a megindult közlekedési projektek ne álljanak le, tovább kell 
vinni az elindított fejlesztéseket és ezekhez kell igazítani a mostani ITS-t. Meg kell 
tartani azokat a kereteket, amelyek lehetőséget biztosítanak a város intenzív 
fejlődésére, ugyanakkor figyelni kell arra, hogy a mezőgazdasági területek 
kiterjedése ne csökkenjen tovább. Ennek érdekében be kell vonni az 
egyeztetésekbe azokat a mezőgazdasági, gazdasági szereplőket, akiknek vannak 
elképzelései az agrárium fejlesztésére. Ezeket az elképzeléseket pedig meg kell 
jeleníteni az ITS-ben. 

 

Nagy Attila 

Támogatja a gondolatot és kiegészítette azzal, hogy a mezőgazdaságra építve van 
a városnak olyan feldolgozó ipara (pl. konzervgyár), amit nem hagyhatunk 
figyelmen kívül. 

Szemereyné Pataki Klaudia 

Javasolta, a kistelepüléseknek is adjunk lehetőséget, hogy elmondhassák 
véleményüket a mezőgazdaság fejlesztésére, nézzük meg, hogy milyen 
együttműködés alakítható ki a jövőben az alapanyag ellátó és feldolgozó területek 
között, ez a várostérségi együttműködés egyik kiemelkedő területe is lehet a 
jövőben. 

A fórumokon azt tapasztalta, hogy a lakosságot elsősorban az foglalkoztatja, hogy 
egy jól élhető, jó minőségű infrastruktúrával rendelkező, jó szolgáltatásokat 
biztosító, tiszta, kellemes város legyen Kecskemét.  

Amikor megfogalmazzuk az üzeneteinket, a város jövőképét, akkor az életminőség 
javítására, fejlesztésére kell törekednünk, ezt kell a fejlesztések középpontjába 
állítanunk. Az elmúlt évek megfelelően megfogalmazott gazdaságfejlesztési 
stratégiája, s annak következetes végig vitele lehetővé tette, hogy az elkövetkező 
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években már az életminőség javítására, az élhető város kialakítására 
koncentrálhassunk. 

 

Kanalas Imre 

Nagyon fontosnak tartja, hogy az egyes fejlesztési területek közötti egyensúlyokat 
próbáljuk megtartani, visszautalt a prezentációjában lévő célrendszerre, ami jól 
tükrözi ezt a szándékot. 

 

Öveges László 

Kiemelte a lakossági fórumon tapasztaltakat, többet kell beszélni a lakosság, illetve 
a helyi közösségek által felvetett kérdésekről, javaslatokról. Fontos, hogy a 
lakosság is érezze, foglalkoznak az ő problémájukkal is, ez pedig ösztönözni fogja 
őket a további közösségi munkájukban.  

 

Nagy Attila 

Örül annak, hogy a fejlesztési elképzelések törekszenek a lakó- és munkahelyek 
térbeli egységének megteremtésére, az egyes funkciók városrészeken belüli, vagy 
városrészek közötti jobb elérésre (munkahelyek, kereskedelmi létesítmények, 
szolgáltatások stb.). Vizsgálni kellene a közoktatási létesítmények elérhetőségeit is. 

 

 

Öveges László 

Válaszolt Nagy Attilának, alapvetően új úthálózati fejlesztésekkel tudja a város 
helyzetbe hozni az intézményeket. Ennek a fejlesztési folyamatnak egyik kiemelt 
célja, hogy a város bevezető utjai, kiépítendő körútszakaszai, tömegközlekedési 
fejlesztései biztosítsák a jobb elérhetőséget. 

 

Nagypál Sándor 

Fontosnak tartja megjegyezni, hogy nem csak az infrastruktúra fejlődését kell 
látnunk, hiszen prioritást élveznek az oktatási és egészségügyi fejlesztések is. 

 

Kanalas Imre 
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Megköszönte az észrevételeket és kéri a jelenlévőket arra, kísérjék figyelemmel az 
ITS aloldalt, véleményezzék, tegyenek javaslatokat a feltöltött dokumentumokkal 
kapcsolatban, illetve töltsék fel saját programjaikat. 

A Nemzetgazdasági Hivatalnak elküldött táblázatot tanulmányozzák át, ami 
Kecskemét tervezett programjait, azok forrásszükségleteit mutatja be.  

 

Szemereyné Pataki Klaudia 

Megköszönte a résztvevőknek, hogy elfogadták a meghívást, s jó munkát kívánt a 
munkacsoport előtt álló feladatokhoz. 

 

Stratégiai és koordinációs munkacsoport következő ülésének időpontja:  

2013.október 15. (kedd) 14h helyszíne: Kecskemét MJV Polgármesteri Hivatal 
(6000 Kossuth tér 1) 

Az emlékeztetőt minden résztvevő fontosnak tartotta, s kérték annak mielőbbi 
elkészítését! 

Az emlékeztetőt összeállította: Miklós Katalin (Advocata Kft. a 
projektmenedzsment képviseletében) 

 

Kecskemét, 2013. szeptember 21. 

 

 


